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Особенности релейной защиты линий для активно-адаптивных сетей на примере устройства 

продольной компенсации.  

Применение устройства продольной компенсации на протяженных линиях требует особого подхода к 

построению релейной защиты. Наличие последовательно включенного конденсатора большой мощности 

приводит к усложнению схемно-режимных характеристик линии из-за резкого изменения продольного 

полного сопротивления в точке включения конденсатора, что влечет за собой изменение тока короткого 

замыкания, напряжения и измеряемого защитой реактанса, который может иметь как индуктивный, так и 

емкостной характер в зависимости от места КЗ. 
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Wishtibeev А. V., Gluschenko E. A., Guzeev A. V., Zhigalov E. S. 

Features of lines relay protection for active-adaptive networks on the example of the system of series 

capacitance. 

Uses of the system of series capacitance on long lines a special approach to construct of relay protection are 

demands. Occurrence of consistently switched capacitor of large capacity leads to complication of scheme-

regime characteristics of the line owing to sharp change of full longitudinal resistance in a point of the capacitor 

switch. It in turn leads to change of short circuit current which can have as inductive and capacitor character de-

pending on the point short circuit. 

Key words: relay protection, the bypass switch, protective gap, system of series capacitance, differential pro-

tection, differential phase protection, distance protection, current directional  protection of zero sequence, cur-

rent inversion, current phase reversal, voltage inversion. 
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